

COLLEGE OF FELLOWS
L'ORDRE DES ASSOCIÉS



CSLA
Canadian Society of
Landscape Architects

AAPC
L'Association des Architectes
Paysagistes du Canada

Investiture Ceremony at Congress 2012

Friday, September 14th, 2012

Halifax, Nova Scotia



Fellows at Congress 2011 - Iqaluit, Nunavut



CSLA
Canadian Society of
Landscape Architects

AAPC
L'Association des Architectes
Paysagistes du Canada

C O L L E G E O F F E L L O W S
L ' O R D R E D E S A S S O C I E S

**Investiture Ceremony at
Congress 2012**

Friday, September 14th, 2012

Induction of 2012 Fellows by
Ted Baker, OALA, FCSLA, Chair, College of Fellows
& Liane McKenna, MBCSLA, CSLA, President, CSLA AAPC

THE FELLOWS OF 2012

The CSLA/AAPC College of Fellows A Brief History

The first Fellows were elected in 1964, followed by almost annual additions averaging three Fellows per year. By 1979, over 30 members had been honored by election to Fellowship and it was time to formalize the structure and process. At CSLA/AAPC Congress '79 in Charlottetown, the College of Fellows was established. Specific 'Rules for the Conduct of Operations' were adopted, outlining the structure and operation of the College and the guidelines for advancement of members to Fellowship.

The College's Executive Committee is responsible for the conduct of affairs, consisting of the Chair, Vice Chair, Secretary-Treasurer, and the President of the Landscape Architecture Canada Foundation (LACF), as well as the CSLA/AAPC President as ex-officio member. The Annual Meeting of the College is held each year in conjunction with the CSLA/AAPC Congress. An average of 20 Fellows have attended each AGM over the last several years.

Particular attention has been given to the manner in which new Fellows are admitted to the College and the role of the College in the larger activities of the profession and the Society. In accordance with the Rules for the Conduct of Operations, nominations to Fellowship may be presented to the College by the component organizations and/or the Board of Governors of CSLA/AAPC. The final selection is made by a Jury of Fellows, consisting of representatives from Canada's five regions (B.C., Prairie, Ontario, Quebec and Atlantic), who serve on the Jury for overlapping three-year terms. The Fellows-Elect are then ceremoniously inducted into the College during the banquet or other special event of the next CSLA/AAPC Congress.

Other activities of the College and its members involves assisting in the operation of the Accreditation Council, which administers the accreditation of Canadian schools/departments of landscape architecture since 1987, as well as the LACF. Since the Campaign of Fellows commenced in 1988, over \$480,000 have been donated by Fellows to the Foundation. These funds are used to promote the ideals of the profession

THE FELLOWS OF 2012

of landscape architecture through research and scholarship grants, firmly establishing the Foundation as a significant force in the future of the landscape architectural profession in Canada.

In recent years a special effort has been made to establish a profile record on each Fellow, in order to have such information available for present and future generations of landscape architects. To-date, these records are on file for 87% of the Fellows.

Since the inception of CSLA/AAPC, a total of 186 Fellows have been elected, 160 of whom are still active members of the college.

Criteria for Election to CSLA/AAPC Fellowship

Election to Fellow is the highest honour the CSLA/AAPC bestows on its members. Fellowship is the recognition of members who have made outstanding contributions to the profession over an extended period of time in one or more of the following categories:

- Executed Works of Landscape Architecture
- Administrative Professional Work in Public Agencies
- Professional University Instruction
- Professional Writing
- Service to the Community or the Public on behalf of the Society
- Direct Service to the Society

Other requirements for election are a minimum of twelve (12) years uninterrupted membership in the Society, strictly enforced confidentiality of nomination and a confirmative 75% majority vote by the Jury of Fellows. Outstanding contributions are generally considered to be contributions which are above and beyond those provided by a member of the profession. Particular attention is paid to those practitioners who have made nationally or internationally recognized contributions.

THE FELLOWS OF 2012

College of Fellows Chairs

- 1979-84 William E. Coates, OALA
1984-86 E. J. (Jack) Walker, SALA
1986-87 James R. Taylor, OALA
1987-89 Douglas D. Paterson, BCSLA
1989-90 Jack D. Milliken, OALA
1990-92 Leonard L. Novak, AALA
1992-94 Ronald F. Williams, AAPQ
1994-96 Peter G. Klynstra, APALA
1996-98 Alexander Budrevics, OALA
1998-00 Don Vaughan, BCSLA
2000-02 Charles H. Thomsen, MALA
2002-04 John B. MacLeod, AAPQ
2004-06 Carolyn S. Woodland, OALA
2006-08 Ronald J. Middleton, AALA
2008-10 James Melvin, OALA
2010-12 Peter Kreuk, BCSLA
2012-*pr* Ted Baker, OALA

C.o.F. Secretary-Treasurers

- 1979-89 Owen R. Scott, OALA
1989-91 M. Garry Hilderman, MALA
1992-08 Gunter A. Schoch, MALA
2008-*pr* Jane Durante, BCSLA

Jury of Fellows Foremen

- 1987-91 Cornelia Oberlander, BCSLA
1991-93 Charles H. Thomsen, MALA
1993-97 M. Garry Hilderman, MALA
1997-00 Vincent Asselin, AAPQ
2000-02 Jane Durante, BCSLA
2002-11 Cary C. Vollick, APALA
2012-*pr* Margot Long, BCSLA

THE FELLOWS OF 2012

Dual Fellowship in CSLA and ASLA

Since 1975, fourteen Canadian Landscape Architects had the rare and exceptional honour of being elected to both the CSLA/AAPC College of Fellows and the ASLA Council of Fellows. These are recorded as follows:

Fellow	CSLA Fellow	ASLA
1. Alexander Budrevics, OALA	1975	1975
2. Louis Perron, AAPQ	1974	1978
3. Gunter A. Schoch, MALA	1985	1973
4. Cameron R. J. Man, BCSLA	1982	1985
5. Walter H. Kehm, OALA	1986	1986
6. Peter Jacobs, AAPQ	1981	1990
7. Cornelia Oberlander, BCSLA	1981	1992
8. James Stansbury, OALA	1982	1993
9. Ann Milovsoroff, OALA	2001	1999
10. James R. Taylor, OALA	1980	2004
11. Cecelia Paine, OALA	1993	2006
12. Don Vaughan, BCSLA	1983	2008
13. George Dark, OALA	2004	2010
14. Greg Smallenberg, BCSLA	2004	2010

THE FELLOWS OF 2012

CSLA/AAPC Fellows

- 1964**
* Otis Bishopric
* Gordon Culham
* Howard B. Dunnington-Grubb
Maurice H. Howitt
* Edward I. Wood
- 1966**
* Frances V. Blue
- 1967**
* Robert G. Calvert
- 1972**
E. J. (Jack) Walker
- 1973**
* Victor Chanasyk
* J. Austin Floyd
Warner S. Goshorn
Donald W. Graham
Macklin L. Hancock
* Douglas W. Harper
* John W. Neill
Edwin J. Skapsts
Emiel Van der Meulen
- 1974**
* Ibsen E. Brodersen
Bradley R. Johnson
Clive L. Justice
Andre E. Lafontaine
* Louis Perron
Donald W. Pettit
* Janina Stensson
- 1975**
Alexander Budrevics
* George Tanaka
- 1976**
* William E. Coates
Raymond Gascon
Alexander E. Rattray
- 1977**
Owen R. Scott
- 1978**
* Philip W. Tattersfield
- 1979**
* Raoul Robillard
- 1980**
* Maurice Hamel
Jack D. Milliken
Reinhart L. Petersmann
James R. Taylor
Nick Van Vliet
- 1981**
Benoit J. Begin
Michael Hough
Peter Jacobs
Cornelia Oberlander
Marius Ois
- 1982**
Heinz H. G. Berger
M. Garry Hilderman
Cameron R. J. Man
* Andre Sauve
James Stansbury
- 1983**
Edward P. Holubowich
Frank D. Milius
Daniele Routaboule
Don Vaughan
- 1984**
* Ulric Couture
* Arthur R. Cowie
* Georges Daudelin
Dieter Gruenwoldt
R. Hugh Knowles
Douglas D. Paterson
- 1985**
John L. Lantzius
Estyl J. Mooney
Gunter A. Schoch
- 1986**
Walter H. Kehm
Leonard L. Novak
Friedrich Oehmichen
- 1987**
* Peter G. Klynstra
Ronald F. Williams
- 1988**
Edward H. Fife
Charles H. Thomsen
- 1989**
Andre Chartrand
- 1990**
Douglas B. Clark
Jane L. Durante
Kenneth J. Hoyle
Moura Quayle
- 1991**
Irene Cinq-Mars
Glenn D. Harrington
Lawrence R. Paterson
- 1992**
Edwin S. (Ted) Baker
Donald B. Barron
John D. Consolati
Marie Kipen
- 1993**
Vincent Asselin
Cecelia Paine
Carolyn S. Woodland
- 1994**
Carole Beaugard
Roderick B. MacDonald
John B. MacLeod
Steven Moorhead

THE FELLOWS OF 2012

- 1995**
Robert N. Allsopp
Alfred Simon
- 1997**
Garry Carson
E. B. (Ted) McLachlan
James H. Melvin
Chantal Prud'homme
Jean-Francois Rolland
Cary C. Vollick
- 1999**
Catherine Berris
John (Jack) P. Copeland
Donald K. Hester
Ronald J. Middleton
Jeffrey J. Philips
- 2000**
David Anselmi
Robert W. Crosby
Robert A. Gibbs
Gerald A. G. Lajeunesse
Faye E. Langmaid
Eha Mai Naylor
Robert M. Wright
- 2001**
Louis Beaupre
Patrick Bollenberghe
Arnis Budrevics
Vincent Dumais
Ann Milovsoroff
J. David Mitchell
Richard Moore
Christopher Phillips
Janet L. Rosenberg
Thomas W. Sparling
David M. Wagner
- 2003**
Alan S. Duncan
Richard Gaudreau
John B. Hillier
Donna Hinde
Peter G. Kreuk
Domenic Lunardo
Patrick F. Mooney
David J. Reid
Marie-Claude Robert
* Andre A. Schwabenbauer
Richard A. Strong
- 2004**
Ian Dance
George F. Dark
Gerry Eckford
Michèle Gauthier
David Leinster
Anne-Marie Parent
Campbell Patterson
Ronald Rule
Greg Smalenberg
Barry A. Yanchyshyn
- 2005**
Alain Baillargeon
Garth Balls
Rudolf Hofer
Jean-Marc Latreille
Margot Long
D. James Paterson
James T. Sackville
- 2006**
Brian Baker
Adrienne L. Brown
Patrick R. Butler
Cynthia D. Cohlmeier
Bruce E. Cudmore
Charles Ken Dockham
Roger Green
Patrick Li
Serge Poitras
Beverly A. Sandalack
Daniel Trottier
- 2008**
Claude Cormier
James A. Dobbin
Chantal Gagnon
Daniel K. Glen
Sara-Jane Gruetzner
Randall F. Sharp
John W. Zuck
- 2009**
Pierre Bouchard
Colleen Mercer Clarke
Heather Cram
Wendy Graham
Achim A. Jankowski
* John C. Laird
Joann Latremouille
Jim Vafiades
Laurie Lamb Wagner
- 2010**
Malaka Ackaoui
David Brown
Doug Carlyle
Daniel Chartier
Victor Kallos
Cathy Sears
George Stockton
- 2011**
Penny Dunford
Cynthia L. Girling
Karen Le Gresley Harme
Myke Hodgins
Rob Le Blanc
Liane McKenna
Wendy Shearer
Ian Wasson
- 2012**
Doug Backhouse
Lise Cormier
Carol Craig
Linda Dicaire
Jeff Frank
Linda Irvine
Don Naylor

THE FELLOWS OF 2012

Doug is a graduate of the University of Manitoba receiving a BES in 1984 and a MLA 1989. In addition, Doug studied in Edinburgh obtaining a Diploma in Landscape Studies from Edinburgh University in 1986. Doug has been a member of the BCSLA since 1992 and served as BCSLA's island director for a number of years in the 1990's.

After graduating Doug worked for a number of years in Hamilton, Bermuda. Returning to Canada he joined the firm of Lanarc Consultants in 1992, and became a principal there in 1996. In the 1990's Doug had a leadership role in the creation of the well recognized Stewardship Series of documents. Beginning with the Stream Stewardship Guide in 1994 this series now includes 19 titles on a variety of stewardship topics. Over the same period Doug developed a variety of web based decision support tools that include the Water Balance Model for BC, The Water Conservation Calculator and the Irrigation Scheduling Calculator. The influence of these projects has been recognized through the Premier's award for Design Innovation in 2009.

Doug has also played a central role in the creation of the Island Corridor Foundation whose membership includes the 5 regional districts and 14 first nations of Vancouver Island. Doug supported the drafting of the ICF's constitution and the negotiation of Asset Donation Agreements, valued at \$366 million, for the Esquimalt and Nanaimo Railway. Doug acted as the Executive Director for the foundation between 2005 and 2008.



Doug Backhouse

Category

- Executed Works
- Professional Writing

Douglas est un gradué de l'université du Manitoba où il a reçu son baccalauréat d'Étude de l'Environnement en 1984 et une maîtrise en Architecture Paysagiste en 1989. De plus, Douglas a étudié en Édimbourg et il a obtenue un diplôme en Étude Paysagiste de l'université d'Édimbourg en 1986. Douglas est membre de BCSLA depuis 1992 et a siégé comme directeur de l'île pendant plusieurs années à travers 1990s.

Après avoir fini ses études, Douglas a travaillé pour quelque temps à Hamilton, Bermuda. Après son retour au Canada, il a commencé avec la firme Lanarc Consultants en 1992 et il est devenu principal avec la compagnie en 1996. Pendant les années 1990s, Douglas avait un mandat directorial de la création d'une série de documents bien reconnue, sur la Gestion de l'Environnement. Commenant avec le guide « Steam Stewardship » en 1994, il y a maintenant 19 titres au sujet de la gestion des milieux. Durant ce temps, Douglas a développé une variété d'outils de soutien à base électronique web, incluant le modèle pour la balance d'eau pour la Colombie-Britannique, la calculatrice pour la conservation de l'eau et la calculatrice pour la programmation de l'irrigation. L'influence de ces projets est bien reconnue/distingué à travers la bourse Ministériel d'Innovation de Design de 2009.

De plus, Douglas a joué un rôle important envers la création de la Fondation du Corridor des Iles, dont cinq territoires régionaux et quatorze nations autochtones de l'île de Vancouver sont membre. Douglas a aidé avec le brouillon de la constitution de l'ICF et de la négociation avec l'Accord des Biens et Donations, évaluée à \$366 million de dollars pour le chemin de fer d'Esquimalt et Nanaimo. Douglas a agité comme directeur exécutif de la fondation entre 2005 et 2008.

THE FELLOWS OF 2012



Lise Cormier

Category

- Administrative Professional Work in Public Agencies
- Direct Service to the Society

Holder of a Bachelor's degree in Landscape Architecture and a Master's degree in Applied Science from the Université de Montréal, Lise Cormier was recruited by the City of Montréal in 1984 to supervise the Public Works Department's landscape architecture team. From 1994 to 2002, she served as the first director of the new Parks, Gardens and Green Spaces Department (which includes the Montréal Botanical Garden and the Scientific Institutions), overseeing an annual operating budget of \$100 M and a team of up to 1,200 employees. During this period, she launched the Fondation Marie-Victorin to help preserve the city's natural heritage for future generations. She also served on the Ottawa National Capital Commission's Design, Planning and Realty Advisory Committee from 2003 to 2006. A member of both the Association des architectes paysagistes du Québec and Canadian Society of Landscape Architects since 1979, Ms. Cormier has also been an American Society of Landscape Architects member since 1986.

Initiator of the Mosaïcultures Internationales® international competition, in 2000, she took the helm of the International Mosaiculture Committee, which brings together parks and gardens directors from the world's great capitals. She is also Executive Vice-President and General Manager of Mosaïcultures Internationales de Montréal. Under her leadership, the five competitions held in Montréal (2000, 2001, 2003), Shanghai (2006) and Hamamatsu (2009) have attracted more than four million visitors, in addition to hosting participants from some 40 countries, hundreds of cities and numerous organizations. She is currently organizing Mosaïcultures Internationales Montréal 2013.

She was named the La Presse Personality of the Week on October 8, 2000. In 2001, she received the Massachusetts Horticultural Society Gold Medal for her leadership and innovative ideas, which have brought Montréal's garden and green spaces to a new level of excellence. In 2002, she received the Queen Elizabeth II Golden Jubilee medal, awarded to Canadians who make a significant contribution to their community and country.

Titulaire d'un baccalauréat en aménagement paysager et d'une maîtrise en sciences appliquées de l'Université de Montréal, Lise Cormier a été embauchée par la Ville de Montréal en 1984 afin de superviser l'équipe en aménagement paysager du service des travaux publics. De 1994 à 2002, elle a occupé le poste de première directrice du nouveau Service des parcs, des jardins et des espaces verts (y compris le Jardin botanique et les établissements scientifiques de Montréal), supervisant un budget de fonctionnement annuel de 100 millions de dollars, ainsi qu'une équipe allant jusqu'à 1 200 employés. Au cours de cette période, elle a lancé la Fondation Marie-Victorin afin d'aider à préserver le patrimoine naturel de la ville pour les prochaines générations. Elle a ensuite siégé au comité consultatif de l'urbanisme, du design et de l'immobilier de la Commission de la capitale nationale (Ottawa) de 2003 à 2006. Membre de l'Association des architectes paysagistes du Québec et de l'Association des architectes paysagistes du Canada depuis 1979, Mme Cormier est aussi membre de la Société américaine des architectes paysagistes depuis 1986.

Instigatrice de la compétition mondiale de Mosaïcultures Internationales® en 2002, Mme Cormier dirige le Comité International de Mosaïcultures, qui rassemble les directeurs des parcs et jardins des grandes capitales du monde. Elle est aussi première vice-présidente et directrice générale de Mosaïcultures Internationales de Montréal. Sous sa direction, les cinq compétitions, tenues à Montréal (2000, 2001, 2003), à Shanghai (2006) et à Hamamatsu (2009) ont attiré plus de cinq millions de visiteurs, en plus d'accueillir les participants d'environ 40 pays, de centaines de villes et de nombreux organismes. Elle organise actuellement Mosaïcultures Internationales de Montréal pour l'année 2013.

Elle a été élue personnalité de la semaine La Presse le 8 octobre 2000. En 2001, elle a reçu la médaille d'or du Massachusetts Horticultural Society pour sa direction et ses idées innovatrices, ce qui a mené les jardins et espaces verts de Montréal à un nouveau niveau d'excellence. En 2002, elle a reçu la Médaille du jubilé de la reine Élisabeth II, décernée aux Canadiens qui ont grandement contribué pour leur communauté et à leur pays.

THE FELLOWS OF 2012

Carol Craig graduated from the University of Manitoba with a Bachelor of Interior Design in 1980 and a Masters of Landscape Architecture in 1985. She is a member of the AALA, SALA, MALA, and the CSLA.

Carol has been an active member of the AALA and has held the positions of Treasurer, President-Elect, President and Past President as well as participating on the Examining Board, Congress committees, and POARA. While on the CSLA board, she was active on the Reciprocity, Accreditation and Sponsorship Committees. She is now sitting on the Review and Monitoring Committees with Landscape Architecture Continuing Education System (LA CES), in association with the ASLA. Carol also assisted with obtaining sponsorships for the 2011 Congress in Iqaluit.

Carol has represented the profession on a variety of Urban Development Institute initiatives including standards and specification revisions for the City of Edmonton and Strathcona County.

Over the course of her career, Carol has worked mainly in Alberta, after beginning in Manitoba and with a brief stint in New Zealand. Her position with AECOM has taken her throughout Alberta, from Fort McMurray to Lethbridge, as well as to Saskatchewan and Manitoba. Her specialties include bioengineering, naturalization, constructed wetlands and land development. She has recently moved into public consultation and is now leading what is currently the largest City of Edmonton public consultation process – the South East to West LRT.

Carol Craig a gradué de l'Université du Manitoba avec un baccalauréat d'Architecture Intérieur en 1980 et une maîtrise en Architecture Paysagiste en 1985. Elle est membre de l'AALA, SALA, MALA, et AAPC.

Carol a été membre actif du AALA et elle a acquis la position de Trésorier, Présidente-Élu, Présidente et Présidente Passée. Elle a aussi participé avec le Bureau d'Examen, le Comité du Congrès et POARA. Durant sa participation avec l'AAPC, elle était très active avec le Comité de Réciprocité, Accréditation et Parrainage. Elle siège présentement sur le Comité de Révision et Contrôle avec le Système d'Education Supérieurs d'Architecture Paysagiste (LA CES) en association avec l'ASLA. Carol a aussi assisté avec l'obtention du parrainage pour le Congrès d'Iqaluit de 2011.

Carol a représenté la profession plusieurs fois parmi des initiatives variées de l'Institut de Développement Urbain du Canada. Entre autre, elle a travaillé sur les initiatives des standards et révisions spécifiques pour la ville d'Edmonton et le Comté de Strathcona.

Durant sa carrière, Carol a principalement travaillé en Alberta, après avoir commencer sa carrière au Manitoba et pour une courte durée en Nouvelle Zélande. Sa position avec AECOM l'a mené partout en Alberta, de Fort McMurray jusqu'à Lethbridge et aussi en Saskatchewan et en Manitoba. Elle se spécialise en génie biologique, naturalisation, les zones humides construites et le relief du terrain. Plus récemment, elle se concentre en consultation publique and en ce moment elle est chef de ce qui est le plus grand processus de consultation publique de la ville d'Edmonton – l'LRT Sud d'est à l'ouest.



Carol Craig

Category

- Executed Works
- Direct Service to the Society

THE FELLOWS OF 2012



Linda Dicaire

Category

- Administrative Professional Work in Public Agencies
- Service to the Community or the Public

Linda Dicaire holds the degrees of Bachelor in Landscape Architecture from the University of Guelph (1977), Baccalaureate in Science (Biology) from the University of Ottawa (1974), and Master of Arts from the University of York UK (1992). Linda became a certified member of the OALA and the CSLA in 1985. She served the International Council of Monuments and Sites (ICOMOS) Cultural Landscapes Committee. As Chairman of ICOMOS Canada, Linda introduced the newsletter/MOMENTUM. She founded the ICOMOS Canada Cultural Landscapes Committee and its newsletter/POLLEN. She was Vice-President of/the/Alliance/for/Historic/Landscape/Preservation and served the Association for Preservation/Technology as fundraiser, editor and author of publications dedicated to landscape conservation.

In 1993, for the AAPQ with ICOMOS and the Alliance for Historic Landscape Preservation, Linda championed the first CSLA venture in joint/conference/forum and led the scientific/program of the international/symposium in/Montreal on the Conservation/of/Historic/Parks/and Squares.

Between 1977 and 1993, as Conservation Landscape Architect for Parks Canada/&/PWGSC, she developed designs for national historic sites from the Yukon to PEI, earning her first CSLA Citation award. Pivotal was her management of the Rideau Hall Landscape Conservation Study. Between 1993 and 2012, Linda served the National Capital Commission as expert in design review of architecture/urban design/LA and in heritage conservation; also as Chief Federal Design Approvals, Heritage&Archaeology.

Recipient of many awards, author and lecturer on the national and international stage, Linda is now entering private practice and was/recently/invited to the Board of Heritage Ottawa and the Design Review Committee of the Rockcliffe/Park/Residents/Association. Everywhere, she promotes creativity/and/excellence in LA and heritage conservation.

Linda Dicaire tient : un baccalauréat en Architecture Paysagiste de l'université de Guelph (1977), baccalauréat en Science Biologique de l'université d'Ottawa (1974) et une maîtrise en Arts de l'université de York GB (1992). Linda est devenue membre certifié du OALA et du AAPC en 1985. Elle a siégé sur le Conseil des Sites et Monuments International (ICOMOS) et sur le Comité des Paysages Culturels. Comme Présidente du ICOMOS Canada, Linda a introduit le bulletin d'information MOMENTUM. Elle a fondé le Comité des Paysages Culturels en partie du ICOMOS et le bulletin d'information, POLLEN. Elle a été Vice-présidente de l'Alliance pour la Préservation des Paysages Historique et elle a servi avec l'Association pour la Préservation de la Technologie comme collecteur de dons, rédactrice et auteur des publications dédié à la conservation des paysages.

En 1993, Linda a soutenue la première entreprise collective d'un forum conférence et elle a mené le program scientifique du symposium international à Montréal au sujet de la conservation des parcs et cartiers historiques pour l'AAPQ en conjonction avec l'ICOMOS et l'Alliance Historique de la Préservation des Paysages.

Entre 1977 et 1993, en tant qu'Architecte de Conservation Paysagiste pour Parcs Canada et pour les Travaux publics et Services gouvernementaux du Canada (PWGSC), elle a développé des dessins pour des sites historiques nationaux du Yukon jusqu'à l'Î.-P.-É., méritant son premier prix de citation du AAPC. Sa direction donne pour l'étude de la conservation des paysages du Manoir Rideau était essentielle. Entre 1993 et 2012, Linda a servi comme experte en dessin d'architecture/ dessins urbains/ architecture paysagiste et en conservation du patrimoine pour la Commission de la Capitale Nationale. Elle a aussi servi comme chef de Dessins Fédéral et Archéologie et Patrimoine.

Bénéficiaire de plusieurs prix, auteur et conférencier sur un plateau national et international, Linda entre maintenant en pratique privée. Juste récemment, elle a été invité au Conseil du Patrimoine d'Ottawa ainsi qu'au comité pour revoir les dessins des résidences du parc de Rockcliffe. Peu importe où elle se trouve, Linda promouvoit la créativité et l'excellence en architecture paysagiste et en conservation du patrimoine.

THE FELLOWS OF 2012

Mr. Jeffrey Frank obtained a Bachelor's Degree in Environmental Studies in 1977 and a Master's of Landscape Architecture Degree in 1984, both from the University of Manitoba. He was accepted a member of MALA and CSLA in 1985 and OALA in 2004.

Jeff has worked with Hilderman Thomas Frank Cram and its predecessor firms since 1981 and has been a principal with the firm since 1989. He has been responsible for numerous commissions ranging in scale from small site planning and development projects to major urban renewal projects and regional planning studies. Jeff has made his career providing professional landscape architectural services in the Canadian Prairies, the north and the boreal region of Canada. Over 31 years of practice he has acquired an intimate knowledge of the diverse people, cultures, places, landscapes and materials of these regions and has refined his ability to apply this knowledge toward solutions for his clients. Clients include neighbourhoods, community organizations, First Nations, cities and towns, major institutions and many architects, engineers and allied professionals.

Jeff has served the profession in many capacities including as a volunteer lecturer at the University of Manitoba, Department of Landscape Architecture and Department of City Planning; member and chair of the City of Winnipeg Urban Design Advisory Committee; and a guest speaker on regional scale landscapes. He has also shared his knowledge of landscape architecture, planning and business as a volunteer and board member with numerous community organizations.



Jeff Frank

Category

- Executed Works
- Service to the Community or the Public

M. Frank a obtenu un baccalauréat en Études des Environnements en 1977 et une maîtrise en Architecture Paysagiste en 1984 à l'université du Manitoba. Il a été accepté comme membre du MALA et du AAPC en 1985 et du OALA en 2004.

Jeffrey a travaillé avec Hilderman Thomas Frank Cram et ces entreprises prédécesseur depuis 1981. Depuis 1989, il est devenu un principal de la compagnie. Il a été responsable pour de nombreuses commissions, incluant des projets de plans et développement pour des petits terrains jusqu'aux projets urbains majeurs de renouvellement et des études de plans régionaux. Jeffrey a développé sa carrière en fournissant des services professionnels en architecture paysagiste dans les prairies du Canada, le nord du Canada ainsi que la région boréale du Canada. Pendant plus que 31 ans d'expérience, il a acquis une connaissance intime du peuple diverse, de différentes cultures, des places diversifiées ainsi que les paysages et matériaux de ces régions, qui lui ont permis de mieux assister ces clients. Sa clientèle se compose des quartiers, des organisations communautaires, des communautés autochtones, villes et villages, institutions majeures et plusieurs architectes, ingénieurs et des professionnels comme tel.

Jeffrey a rendu de grands services à la profession en plusieurs capacités comme conférencier bénévole, à l'université du Manitoba pour le département d'Architecture Paysagiste et le département de Planification Urbaine, membre et président de Comité Consultatif de Dessins Urbain de la Ville de Winnipeg, et un conférencier invité au sujet des échelles paysagistes régionaux. Il a aussi partagé sa connaissance d'architecture paysagiste, planification et affaires comme bénévole et membre de conseil avec plusieurs organisations communautaires.

THE FELLOWS OF 2012



Linda Irvine

Category

- Administrative Professional Work in Public Agencies
- Professional University Instructions
- Direct Service to the Society

Linda Irvine received a Bachelor of Landscape Architecture (with Distinction) from the University of Guelph in 1978 and a Master of Landscape Architecture from Harvard University in 1982. She was accepted as a member of OALA and CSLA in 1985.

She has been active in the Ontario Association of Landscape Architects (OALA) for over 20 years, serving in the capacities of Appointed Educator, Secretary, Vice-President, and President. During her service to the OALA, Linda was instrumental in affecting critical changes to OALA's membership entrance requirements as well as, successfully defending a challenge to OALA's by-laws in the Ontario Superior Court of Justice. Linda has also served on the CSLA Board of Directors as President-Elect, President and Past-President and has contributed significantly to the Society in many ways, including overseeing the development of a proposed Full Member Reciprocity Agreement which would facilitate labour mobility between regulated and non-regulated Component Associations of the CSLA.

For the past 14 years, Ms Irvine has held the position of Manager, Parks and Open Space Development for the City of Markham where she is responsible for overseeing, managing, and coordinating all new park development, as well as, managing selected urban design projects for the municipality. Prior to joining Markham, Linda was a faculty member in landscape architecture at the University of Toronto, the University of Illinois at Urbana-Champaign, Virginia Polytechnic Institute and State University and the University of Guelph, and specialized in teaching both graduate and undergraduate design studios and graphic communications courses.

Linda has been elected to Fellowship in the categories of: Administrative Professional Work in Public Agencies; Professional University Instructions; and, Direct Service to the Society. We are very pleased to recognize Linda Irvine's outstanding contributions to the landscape architectural profession over the past 25 years and welcome her into the College of Fellows.

Linda a reçu avec distinction un baccalauréat en Architecture Paysagiste de l'université de Guelph en 1978 et une maîtrise en Architecture Paysagiste de l'université de Harvard en 1982. Elle a été acceptée comme membre de l'OALA et de l'AAPC en 1985.

Elle a été active pendant une vingtaine d'années avec l'Association des Architectes Paysagiste de l'Ontario (OALA) dans les capacités d'Éducatrice Nommée, Ministre, Vice-présidente et Présidente. Durant son service avec l'OALA, Linda était instrumentale en effectuant des changements décisifs pour les conditions d'entrées des membres de l'OALA, ainsi que son succès avec le défit au sujet des règlements intérieurs de l'OALA devant le Court Suprême d'Ontario. Linda a aussi siége sur le Conseil Administratif comme Présidente-élu, Présidente et Présidente-passée et elle a contribué en plusieurs façons comme superviseur du développement de l'accord proposé pour Full Member Reciprocity qui facilitera le changement d'emploi entre les associations composantes de l'CSLA réglés et non réglés.

Depuis les derniers 14 ans, Mme Irvine a retenue le post de Gérante des Parcs et Développement des Espaces Ouvertes pour la ville de Markham où elle est en charge de supervision, gérante et coordinatrice pour tous les nouveaux développements de parcs, ainsi que gérante de certains projets urbain conceptuel pour la municipalité. Avant d'aller travailler pour la Ville de Markham, Linda était membre de la faculté en Architecture Paysagiste à l'Université de Toronto, l'Université d'Illinois à Urbana-Champaign, l'Institut Polytechnic de Virginie et l'Université de State ainsi que l'université de Guelph avec une spécialisation d'enseignante des cours de studios dessinée et communication graphique pour les étudiants de maîtrise et de baccalauréat.

Linda a été élu au Fellowship dans les catégories de Travail Administratif Professionnel dans les Agences Publiques; Institutrice Professionnel d'Université; et Service Direct pour la Société. On est très fier de reconnaître les contributions exceptionnelles de Linda Irvine au monde d'architecture paysagiste pendant les derniers 25 années et nous l'accueillons dans le Collège of Fellows.

THE FELLOWS OF 2012

Don graduated with honours from the University of Toronto BLA program in 1980. He became a full member of the OALA in 1984 and was licensed with CLARB in 1992. Don has also been a professional member of the Ontario Chapter of the International Society of Arborists for over 25 years.

Don taught Professional Practice in the new MLA program at Univ. of Toronto from 2000-2004. During the same period he represented the Ontario Chapter in Region 1 at (CLARB). Over the following 10 years of service to CLARB, Don was a LARE exam committee member on both the graphic and technical sections and was a regular exam grader.

Don served on the OALA Examining Board for four years and Chaired OALA fund raising initiatives from 1998-2009 in support of student endowments to the Univ. of Toronto and Univ. of Guelph. He received the David Erb Award for exemplary volunteer service to the OALA in 2000.

As a Board member of Craigeleith Ski Club in Collingwood Ont., from 1999-2003 he played a major role on the Lodge Expansion Committee, the Orchard Residential Plan and Craigeleith Village Committees, all of which lead to major development successes for the Club.

In 2006 he was elected to the Board of Directors of the Brampton Downtown Development Corporation (BDDC) and was tasked with combining BIA responsibilities with a development mandate in cooperation with the City of Brampton. In 2009 Don was elected Chairman of the Board of the BDDC for a three year term and was re-elected to the Board in 2012, holding the secretary position and chairing the Development Committee while continuing to sit on the Executive Committee.

Over his 30 years as principle of Don Naylor & Associates Ltd. Landscape Architects and Environmental Planners based in Brampton, Ont. he has endured a diverse and rewarding career with hundreds of constructed works to his credit. His contribution to community design and environmental stewardship has been recognized with numerous awards throughout his career. Current community design assignments including Bronte Creek in Oakville, Ont. to and the Village of Southfields In Caledon, Ont. are signature examples of his talent and tireless commitment to the landscape architecture profession.

Don a gradué avec distinction de l'Université de Toronto avec un baccalauréat en Architecture Paysagiste en 1980. En 1984, il est devenu membre à part entière de l'OALA et en 1992 il a obtenue sa licence avec le CLARB. De plus, Don est membre professionnel de la Société Internationale des Arboristes de l'Ontario pour au plus de 25 ans.

Don a enseigné l'Entrainement Professionnel dans le nouveau program du MLA à l'Université de Toronto entre 2000 et 2004. Durant cette période, il a aussi représenté la Région Numéro 1 en Ontario pour CLARB. Au cours des prochains 10 ans avec CLARB, Don a fait partie du comité d'examen LARE pour les sections de graphique et de procédures technique et il était souvent un classeur d'examen.

Don a siégée sur le Comité d'Examen avec l'OALA pendant quatre ans et il a présidé sur l'initiatives pour la collection des fonds pour l'OALA de 1998 jusqu'à 2009 pour le support des dons d'étudiants pour l'université de Toronto et l'université de Guelph. Il a reçu le prix de distinction pour son service bénévole pour l'OALA en 2000.

Étant membre du comité pour le Club de Ski à Craigeleith à Collingwood, ON, de 1999 jusqu'à 2003, il a joué un rôle principal sur le Comité de Développement du Pavillon, ainsi que les Comités du Village de Craigeleith et le Plan Résidentiel des Vergers, tous ce qui ont menés à un très grand succès pour le club Craigeleith.

En 2006, il a été élu au Conseil d'Administration pour la Corporation du Développement du Centreville de Brampton (BDDC) et il était chargé de combiner les responsabilités de BIA avec un mandat de développement en collaboration avec la Ville de Brampton. En 2009, Don a été élu Président du conseil du BDDC pour un terme de trois ans et il a été réélu en 2012. Il fait toujours partie du comité exécutif pendant qu'il maintient une position de Ministre ainsi que Président du Conseil de Développement.

Pendant ces 30 ans comme Président de Don Naylor & Associates Ltd. Architectes Paysagistes et Planificateurs de l'Environnement basé à Brampton, ON, il a eu une carrière diverse et enrichissante avec des centaines de projets construction à son crédit. Sa contribution à la gérance de l'environnement et aux dessins communautaires est bien reconnue avec plusieurs prix tout au long de sa carrière. En ce moment ses projets communautaires incluant Bronte Creek à Oakville, ON et le Village de Southfields en Caledon, ON sont des exemples typiques de son talent et sa dédicacions sans repos à la profession de l'architecture paysagiste.



Don Naylor

Category

- Executed Works
- Service to the Community or the Public
- Direct Service to the Society

C O L L E G E O F F E L L O W S
L ' O R D R E D E S A S S O C I E S



CSLA
Canadian Society of
Landscape Architects

AAPC
L'Association des Architectes
Paysagistes du Canada